

# Noi reguli privind protecția și promovarea drepturilor persoanelor cu handicap

**Noi reguli privind protecția și promovarea drepturilor persoanelor cu handicap**

*Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 60 / 7 august 2017 pentru modificarea și completarea Legii nr. 448 / 2006 privind protecția și promovarea drepturilor persoanelor cu handicap*

Protecția și promovarea drepturilor persoanelor cu handicap

Începând cu 1 septembrie 2017, autoritățile și instituțiile publice, persoanele juridice, publice sau private, care nu angajează persoane cu handicap, conform legii, nu mai pot opta să achiziționeze servicii sau produse realizate de unitățile protejate, având obligația de a plăti lunar către bugetul de stat o sumă reprezentând salariul de bază minim brut pe țară garantat în plată înmulțit cu numărul de locuri de muncă în care nu sunt angajate persoane cu handicap. Astfel, cuantumul acestei obligații se dublează.

De asemenea, Ordonanța de urgență a Guvernului specifică faptul că autoritățile, instituții publice precum și persoanele juridice publice, cu excepția instituțiilor publice de apărare națională, ordine publică și siguranță națională, au obligația organizării unor concursuri de angajare exclusiv pentru persoanele cu handicap. Totuși, persoanele cu handicap nu vor fi restricționate de la participarea la toate celelalte concursuri de angajare organizate de către instituția publică.

În plus, conform actului normativ, unitățile protejate pot fi doar entități cu personalitate juridică sau fără personalitate juridică cu gestiune proprie, sub formă de secții, ateliere sau alte structuri, organizate în cadrul instituțiilor

publice.

Actul normativ prezintă un nou mecanism pentru determinarea prestațiilor sociale ce vor fi plătite de la bugetul de stat persoanelor cu handicap precum și părintelui sau tutorelui legal care se ocupă de îngrijirea și creșterea copilului cu handicap. Quantumul acestor prestații sociale, va fi calculat în funcție de gravitatea handicapului, ca procent din indicatorul social de referință prevăzut de Legea nr. 76 / 2002 și va intra în vigoare începând cu 1 ianuarie 2018. O nouă creștere a valorii acestora se va aplica începând cu 1 iulie 2018.